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یک در سرمایهگذاری دنبال به حاضر حال در داد: خبر اسلامی مذاهب تقریب جهانی مجمع دبیرکل

این در کار البته داشت، خواهد لطیفی گرایشهای که هستیم مذاهب تقریب و وحدت موضوع با فیلمنامه

حوزه نیازمند سرمایهگذار است و به دنبال جذب سرمایه در حوزههای فرهنگی و هنری هستیم.

به گزارش ایسنا، حجتالاسلام والمسلمین حمید شهریاری -دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی و عضو

حقیقی شورایعالی فضای مجازی- در بیستوچهارمین نمایشگاه مطبوعات با حضور در غرفه خبرگزاری ایسنا

به سوالات خبرنگار ایسنا پاسخ داد.

در ابتدای این گفتوگو، حجتالاسلام والمسلمین شهریاری در پاسخ به این سوال که پس از ۳۷ دوره

برگزاری کنفرانس وحدت آیا قرار است این کنفرانس از نظر کیفی و تنوع دچار تغییراتی شود؟، گفت: دو

دوره قبلی کنفرانسهای بینالمللی وحدت اسلامی هم به اذعان میهمانان و هم اصحاب رسانه جزو بهترین

کنفرانسهای ادوار گذشته به شمار میرود و بهترین تفاوت آن هم در ابتدا کاهش میهمانان خارجی و در

گام بعدی انتخاب افراد باکیفیت که دارای مناسب مهمی چون وزارت، مفتی، نائب مفتی یا معاون وزیر در



کشور خودشان هستند، بود که هم باعث شده است کنفرانس وحدت بعد از کرونا با رشد یا ارتقا چشمگیری

روبهرو شده و هم بسیاری از میهمانان ابراز کنند که شخصیتهای مهمی در این کنفرانس آمدند که تا

پیش از این در این کنفرانسها حضور نداشتند.

وی ادامه داد: در همین آخرین کنفرانسی که برگزار شد از کشور عربستان، اردن و امارات میهمانانی

حضور داشتند که نزدیک به ۱۰ سال هیچ کدام از آنها نمایندهای را در کنفرانس بینالمللی وحدت

اسلامی نداشتند و این نشان میدهد که کنفرانس وحدت به سمت پیشرفت حرکت کرده است. کسانی که در حوزه

وحدت فعال هستند در برگزاری موفق دو دوره گذشته از ما تشکر کردند. در دوران کرونا که میهمانان

حضوری نداشتیم بیشتر افراد به جای صحبت حول موضوع وحدت بیشتر گلایههای خود را مطرح میکردند.

برخی گلایههای آنها به میهمانانی که در کنفرانس شرکت کردند و کیفیت لازم را نداشتند، بود اما در

دو سال گذشته ما توانستهایم یک نشانسازی از مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی داشته باشیم. بسیاری

از مفتیهای کشورهای مختلف در همین آخرین کنفرانس بینالمللی وحدت اسلامی اذعان داشتند که کنفرانس

از نظر علمی و کیفی با رشد چشمگیری روبهرو بوده است.

نیازمند همگرایی رسانهای در حوزه وحدت هستیم



دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی در ادامه در پاسخ به این سوال که مجمع تقریب تا چه اندازه

به حوزههای هنری از جمله فیلم، موسیقی، تئاتر، انیمیشن و... برای انتقال مفاهیم وحدتآفرین به

سراسر دنیا فکر کرده است، اظهار کرد: در دوره مدیریت جدید یک مرکز رسانهای را ایجاد کردهایم تا

خروجیهای متناسب با فضای مجازی و فضاهای جدید نرم در حوزه فیلمسازی، گرافیک، انیمیشن و ...

فعال شود.

شهریاری یادآور شد: در حال حاضر به دنبال سرمایهگذاری در یک فیلمنامه با موضوع وحدت و تقریب

مذاهب هستیم که گرایشهای لطیفی خواهد داشت و همین برنامه را ادامه خواهیم داد. البته کار در این

حوزه نیازمند سرمایهگذار است و به دنبال جذب سرمایه در همین حوزههای فرهنگی و هنری هستیم که

البته تلاشهای موفقی در این حوزه اتفاق افتاده است تا در مرکز رسانه بتوانیم محصولات متناسب با

نیازهای روز جامعه خود و دنیا را داشته باشیم.

وی افزود: البته تولید در این زمینهها اتفاقی خوب است اما مشکلی که ما با آن روبهرو هستیم

موضوع تولید نیست بلکه موضوع عرضه است. مشکل ما در حوزه عرضه محصولات فرهنگی و هنری است و یکی از

جاهایی که میتواند در این مسیر به ما کمک کند رسانه است. بسیاری از رسانههای ما در همین حوزه

وحدت به صورت متمرکز کار نمیکنند و همین امر هم باعث شده همگرایی رسانهای در این حوزه کمتر شکل

بگیرد. ما باید با کمک اصحاب رسانه یک مجمع ملی عرضه رسانهای داشته باشیم. بیشتر همت رسانههای

ما در حوزه تولید است اما اینکه چگونه یک پیام به دست مخاطب میرسد بسیار مهم است و هم مجمع و

هم رسانهها باید در این حوزه تلاش کنیم.

مشکل فیلترینگ چگونه حل میشود؟

این عضو حقیقی شورایعالی فضای مجازی در بخش پایانی این گفتوگو در پاسخ به این سوال که آیا

اقدامی از سوی شورایعالی فضای مجازی برای آنچه که با عنوان موضوع فیلترینگ و افزایش قیمت

اینترنت و کمفروشیهایی که اتفاق میافتد قرار است انجام دهد، گفت: ما در حوزه مخابرات و

ارتباطات دچار ضعفهایی هستیم، از جمله اینکه ما فاقد شبکه ملی اطلاعات هستیم. اگر ما بتوانیم در

بستر فیبر نوری پروژه ارائه خدمات به بخش خصوص را کلید بزنیم و بتوانیم فیبر نوری را به درب

منازل برسانیم مشکل ما در خصوص اینترنت حل خواهد شد. در طول سالهای گذشته علیرغم اینکه شخص

بنده در جلسات بارها بر همین موضوع راهاندازی فیبر نوری تاکید کردم تا مشکل ارتباطات ما حل شود

اما اتفاق خاصی نیفتاده است. بنابراین توصیه ما به اپراتورهای همراه این بوده است که اپراتور



فیبر را به کشور اضافه کنند تا مشکلات حل شود.

شهریاری ابراز کرد: مشکل دیگر ما مربوط به زیرساختهاست. ما نیازمند توسعه مخابرات هستیم اما

متاسفانه تا به امروز این امکان فراهم نشده است و این کار نیازمند سرمایه گذاری بخش خصوصی است.

یکی از دلایلی که ما بارها در خصوص موضوع زیرساختها به آن اعتراض کردیم این است که اپراتورهای ما

صد درصد خصوصی نیستند. اپراتورهای شبه دولتی یا دولتی در اپراتورها شراکت دارند و عملا اتفاقی که

باید بیافتد یعنی اپراتور در دست بخش خصوصی باشد تا سیاستهای یک اپراتور را به خوبی اجرا کند؛

محقق نشده است.

وی خاطرنشان کرد: امروز یک اپراتور در حال سیاستگذاری است و در این میان دولت هم دارد اپراتوری

میکند یا به صورت شبه دولتی در اپراتورها حضور دارد. این نظام مخابراتی باید جمع شود. در همین

برنامه خبرگان رهبری اعلام کردم که دولتیها باید از بنگاهداری دست بکشند. اگر این اتفاق نه تنها

در اپراتورها بلکه در صنعت خودرو، گاز، نفت و حتی بانک هم اتفاق بیافتد مشکلات حل خواهد شد.

همانطور که امروز فوتبال در دنیا به عنوان یک صنعت در دست بخش خصوصی در حال درآمدزایی است ما

همچنان در همین حوزه فوتبال در حال صرف هزینههای هنگفت دولتی هستیم. بنابراین ما باید با

واگذاری بسیاری از بخشهای دولتی به خود مردم و بخش خصوصی، سیاستگذاریها را واگذار کنیم تا

بسیاری از مشکلات در حوزههای مختلف حل شود.

این عضو حقیقی شورایعالی فضای مجازی در پاسخ به این سوال که باتوجه به اینکه در حوزه

زیرساختها با ضعف روبهرو بودیم آیا این موضوع منجر به فیلترنیگ شده است؟، گفت: این کمکاری

متوجه دولت قبل یا دولتهای قبلی نیست، ما در حوزه اینترنت در تمام ادوار دولتهای مختلف دچار

ضعف بودهایم و به جای اینکه بنگاهداری یا اپراتورداری را به بخش خصوصی واگذار کنیم آمدهایم

بخش خصوصی یا شبه دولتیها را در همین راستا شریک کردهایم و همین امر باعث شده شاهد حل شدن

مشکلات در این حوزه نباشیم.

شهریاری در پایان تاکید کرد: در حال حاضر همین مخابرات ما دچار مشکلات فراوانی است اما کار را به

بخش خصوصی واگذار نمیکند زیرا چون درآمدزا است. در حالی که اگر ما اپراتورها را به بخش خصوصی

واگذار کنیم یا سهام همین اپراتورها را در بورس عرضه کنیم، مشکلات ما در حوزه ارتباطات حل خواهد

شد.
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